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 מהלך המפגש

ק בנושא תנועות הנוער הובילה את הדיון ותיארה סחברת ועד ומובילת הצוות אשר ע –טלי אילני 

לבחירת  יוהיישובאת הרקע לשינוי שנעשה בתנועת הנוער ברמה המועצתית, התהליך המועצתי 

 . )מצורפת המצגת(  תנועת נוער חדשה

 שאלות שנשאלו: 

כן, כל תנועה הציגה מסמך  –האם יש גיבוי של נתונים והסכמים עם תנועות הנוער? תשובה 

כנית העבודה שלה להקצות לפעילות במועצה ואת תהמתאר את המשאבים שהיא מתכננת 

 למועצה בשלוש השנים הקרובות.

תפת לכלל עדיין לא ידוע, הקומונה תהיה משו –מה יהיה מיקום הקומונה של הגרעינרים? תשובה 

 המועצה. 

 

 מתנגדת לתנועה החדשה בשל ההטיה הפוליטית הימנית של ארגון השומר החדש.  :ש.

ימנית של השומר החדש מטעים. המידע שאנשים שואבים  הטיהא. הטיעונים בנושא  ערן דורון:

 אינו מבוסס ומטעה. 

 ב. בתנועה החדשה יש אקטיביזם סביבתי

שינוי בשיטת חישוב  –מהלך של המועצות האזוריות מול משרד החינוך  וביליםערן היה בין המג. 

  מוביל לשינוי בדרך תקצוב תנועות הנוער. –מספרי החניכים ועדכון המספרים כל שנה 

 ד. חשוב לו שתהיה תנועת נוער אחת במועצה. 

 דבריו של ערן דורון בנושא התנועה החדשה.  עלהתפתח דיון 

 ת המפגש. א לכת ועזבנאלץ ללאחר דברים אלו, ערן דורון 

 

שובית ואת התובנות של הצוות יטלי המשיכה להציג את התהליך שנעשה ברמה המועצתית והי

 עסק בכך והעלתה אותן לדיון. שתי השאלות המרכזיות שעלו הן:ש

מבחינת מבנה התנועה, תכנית  יותר לישוב שלנוהנוער שנמצאו כמתאימות תנועות שתי ך מתוא. 

תנועת המחנות  – ההדרכה והליווי המקצועי שהתנועות מספקות וסט הערכים שהן מובילות

 העולים ותנועת הצופים, מהי עדיפה לדעתכם?

ה )בשל שב. חשוב שתהיה תנועת נוער אחת במועצה, אך לאור ההתנגדויות שעלו לתנועה החד

מה על הישוב לעשות במידה  –( והחיבור לשומר החדשרמת ההדרכה, רמת המערך הארגוני 

 תנועה החדשה?ותבחר במועצה ה

 



 דיון פתוח

ר אחת במועצה. תנועת חשוב לו שתהיה תנועת נוע –איילון )רכז חינוך בלתי פורמאלי במועצה( 

 הצופים היא תנועה גדולה וזה גם יתרון וגם חסרון. 

אבשה: מציע למקד את הדיון בבחירה בין המחנות העולים לצופים. התנועה החדשה לא מציגה 

אג'נדה חינוכית שונה מהמצב שהיה או מהמצב הקיים. בלי קשר לנושא הפוליטי, התנועה החדשה 

 לא נותנת מענה חינוכי לצרכים הקיימים בישוב. 

 במהלך הדיון:סיכום הדברים שנאמרו 

 ארגון להן שיש נוער מתנועות זהרילה מציע. במועצה אחת נוער תנועת שתהיה חשוב 

 .חזק בוגרים

 תנועות נוערחושב שלהיבט הפוליטי אין משמעות ב –בתנועת הנוער העובד והלומד  גדל 

 .אחת נוער תנועת ושתהיה המועצה עם ללכת חשוב. והנושא לא מגיע לנוער עצמו

 התנועה החדשה לא נותנת מענה גם בשל  –ללכת עם המועצה אבל לא בכל מחיר  חשוב

השיוך הפוליטי וגם בשל הרמה החינוכית. התרשמה מהפתיחות הארגונית שיש לתנועת 

 הצופים על בסיס ניסיון בהקמת שבט דו לשוני בבאר שבע. 

 משקל יש. לנוער , רואה כמה ערך הפעילות בתנועה נותנת החדשה בתנועה להמשיך בעד 

 . ולהקשיב למגוון הדעות והקולות הכיוונים מכל האחר את לקבל צריך. לרכז חשוב

 עבודה  כח. יש מערך יפה שעובד. צריך להביא המועצתיהחיבור חשוב  ולכן כחזה  ביחד

 מקצועי. רכז הדרכה מקצועי. 

 בסוף יחליט וצריך שהוא ילחץ על התנועה לתת רכז.  ערן 

 הנוער פה לא טובה. זה לא להוסיף עוד מדריך. התנועה החדשה לא תצליח  תנועת

. אני בעד המחנות כיםוהער המגווןלהשתלט על כל העסק. גודל התנועה לא רלוונטי אלא 

 שהצופים חושב. להשקיע מתכווניםוהם  חזק חברתי אקטיביזםל פועליםהעולים כי הם 

 .המועצתית ברמה םירלוונטי פחות

 לא היא אבל קייטנות להפקת תנועה. המושבים בני כמו דבר אותו זה החדשה התנועה 

בינוניים. בעד המחנות העולים כי זה שינוי פחות  שארילה זה איתם להמשיך. נוער תנועת

 . משמעותי מבחינת ההתנהלות, ואפילו הסממן החיצוני של הבגדים, ממעבר לצופים

 אין מקום לדיון על רקע ייםנלשלהיות עם כל המועצה אבל המועצה יכולה להתפצל  חשוב .

 איזו לבחון צריךבין המחנות העולים לצופים  בבחירהפוליטי או מקום לתנועת בוגרים. 

 מדריכים ורמת הדרכה גבוהה יותר.  יותר תןית תנועה

 לא הילדים חזק גוף יבוא לא אם. הילדים את לגמרי בלבל הכחולות החולצות בתוך מעבר 

 ילדים עם בעיה לנו תהיה אז ברורה מאוד'נדה אג עם תנועה תהיה לא אם. הבדל ירגישו



 תנועה צריך. ומשומנת חזקה תנועה חייבים אנחנו ולכן בישוב מסתובבים משועממים

 מאוד שלהם הפעולה דרך. בצופים מאמינה מאוד. אופציות הרבה תןישת ורחבה גדולה

 . מאחורי שעומד גדול גוף יש. ברורה

 לצופים יש של הוועדה המועצתית  ההחלטה את לאשרר עומדת המליאה: צחור איילון .

המועצה שלנו  מבחינתעניין כלכלי. הישובים והעיריות שמים את הכסף וזה הרבה כסף. 

כלכלית  היום. קיעיםמשיותר ממה ש בתנועת נוער השקיע תקציבלצריך להבין שאין כוונה 

-ניודורשת שינוי ארג –יותר. הפרדה בין הבלתי פורמלי קיימת בצופים  יםהצופים יהיו יקר

 מחשבתי במועצה. 

 עוד  בסביבתנו הקרובה יש. זה חשוב. המועצה ישובייצריכה להיות עם  לנוש ההחלטה

 יש את הצופים וזה חשוב.  ירוחםבו דימונהב –תנועות נוער 

הפעולות של  ימערכ. ערכים מקנה או ערכים מלמדתלא מספיק  החדשה התנועהכיום 

כיום הצופים מאוד מובנים והתנועה מאוד חזקה וחשוב מאוד שתהיה תנועה חזקה. 

 של המדריכים לא מספיקה.  ההכוונה

 זמן עד שישתנה.  ויקחבעצם סוג של תנועת נוער  הוא, חזק סביבתי לחינוך התיכון עוד כל

תנועת הנוער כאן היא בעצם בעיקר לילדים ופחות לנוער. לא ביום אחד נקבל כאן תנועת 

 כאן לתיכון.  כנסינוער חזקה כי זה בלתי אפשרי לה

 הבוגרים מתנועות זהריוהחשיבות על פני מסגרות אחרות. צריך לה בחשו דבר זה ערכים 

 להכיר יותר לעומקהדעה בתנועה. כשרוצים משהו עם בסיס ערכי צריך לשמוע  יליבווממ

 מה קורה עם תנועת הבוגרים. 

 היחידה מכל בני הנוער שהוזמנו : שפעילה בתנועה במדרשה בתיכון הסביבתי פנימיסטית

העניינים הפוליטיים. בישוב  רלוונטיםלא לנוער . וזה אומר משהו פנימסטיתשהגיעה היא 

יציאה לצופים. רמת נגב מועצה מאוד קטנה ולכן אין לנו הרבה חשיבות  100%שלי יש 

בפן הארצי. ולכן אם המועצה תהיה בתנועה קטנה אז המשקל שלנו יהיה הרבה יותר גדול. 

כאן. ל להכנסלהגיע לכאן ורוצים  רוציםמאמינה שהמחנות העולים מתאימים יותר כי הם 

החדשה לא. המחנות העולים אמרו שהם תופרים את החולצה הכחולה לפי מידה  התנועה

. איתווזה מה שהמועצה שלנו רוצה. הם מבינים שיש כאן את התיכון והם רוצים לעבוד 

. עוד דבר שחשוב יחד עם התיכוןכרגע התנועה באה מול התיכון וזו תנועה שרוצה לעבוד 

אפילו אם  ,הקשר עם המועצה. הפלוס של המחנות העולים –שבתנועה  ניקיםלמדרש

אין חשיבות להליכה עם המועצה,  הפנימיסטיםמבחינת  הולכים לא עם המועצה הוא גדול.

נועה גדולה כי בתנועה גדולה האמירה שחשוב להיות תמאוד חשוב.  המדרשניקיםמבחינת 

מסוגל להכיל  לא חניך אחדכי  יש אפשרות לפגוש הרבה מאוד חניכים היא לא משמעותית



"ים המדב. עניין כמות כזו גדולה של אנשים בו זמנית, בטיול מחנה או קורס הדרכה

אין מספיק ליווי. תנועה שמחליטה להביא גרעין שכל מה שעושה  –במועצה לוקה בחסר 

 . זה חיובי רלעשות את התנועה טובה יות באיךזה להתרכז 

 אני לתנועהכשאני שולחת  –גם אם הערכים לא מגיעים אל הילד  –העניין הפוליטי  לגבי 

 , מתנגדת לתמיכה עקיפה זו בארגון השומר החדש. מתמסויאת הכסף שלי לתנועה  ותנתנ

 יותר  –את זה יותר  תןיהצופים ת –רוצים תנועת נוער חזקה עם הרבה משמעות  כולנו

 מענה.  יתןאפשרויות שיסחפו את הילדים. לצופים תהליך ההתבססות יהיה קשה יותר אבל 

 מענה לנוער. היום דווקא  תןישת תנועה שתהיה יךצר –בגלל שיצמח התיכון האזורי  דווקא

 אין פעילות תנועה וצריך לשנות את זה.  –שאין פעילות בתיכון  בתקופות

 שלא שינוי תהליכי יש. כמו שהם כיום שארויי: התפקידים ביישוב הנוער רכז, ארני זיו 

לא משנה איזו תנועה נבחר.  –תנועה נבחר. תהיה תקופה של משבר בהתחלה  ואיז משנה

 הדרך בהמבכל מקרה צריך לחשוב איך כישוב אנחנו מחזקים את התנועה. חלק גדול 

ורואים  פהענאין פעילות קהילתית  –מתנהל הוא בגלל איך שהמבוגרים מתנהלים  הנוער

 את זה על הנוער. ברמת הדוגמא האישית. 

 על המחנות העולים. המודל שלהם יותר מתאים לאזור שלנו. בעיקר כי יש להם  להמליץ

 המועצה.  שוביייהמון מוטיבציה ורצון. ללכת עם 

 לקחת תנועה  . בגלל המוטיבציה הגבוהה. עדיףיותר לנו: מחנות עולים מתאימים אבשה

 קטנה ושאנחנו נהיה חוד החנית. 

המצב כרגע הוא שהתנועה לא מתרוממת בישוב כבר כמה שנים. נכון שהאשמה לסיכום, : טלי

היא לא רק על התנועה אלא גם על ההתנהלות של הישוב ושל הקהילה אבל ההרגשה כרגע 

לעבוד עם  והנוערהקהילה  מצדאמון  וחוסרהיא שיש די אכזבה מהתנועה, חוסר מוטיבציה 

התנועה החדשה. כשהתנועה החדשה התפצלה מהשומר החדש קיווינו שזה יפיח רוח חיים 

שיש  הנוערחדשה אבל לצערנו זה היה המשך של אותו דבר רק בשם אחר. לא הורגש מצד 

שינוי כלשהו ולכן מהר מאוד ההתלהבות מהשינוי דעכה. אנו מאמינים ומקווים ששינוי שיהיה 

רוח חדשה לקהילה ולנוער.  איתוף שיהיה מלווה במשבר של מעבר יביא דרסטי יותר על א

הקהילה שלנו לא תתגייס לתמוך בתנועה  אםיעבוד  לאשכל שינוי שנעשה  לזכוראבל חשוב 

  ולעזור.

מה על סמך מה ששמענו כאן הערב ועל סמך מה שלמדנו בתהליך כולו ס ויחליט הצוות יתכנ

 ו למועצה.נתהיה המלצת


